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Minnesanteckningar RUG missbruk/beroende 2019-12-09 

 

Närvarande: Ulrika Andersson Länsstyrelsen, Ann-Marie Molin Säter, Ewa Kjell 

Borlänge, Magdalena Dejke Rantanen Falun, Anna K Lindgren Region Dalarna, 

Carina Frelin Region Dalarna, Therese Olsson Region Dalarna, Lena Berggren 

Region Dalarna 

Sten Eriksson Region Dalarna medverkade via telefon 

 

1. Fastställande av dagordning 
Godkännes läggs till handlingarna 

 

2. Föregående minnesanteckningar 
Godkännes läggs till handlingarna 

 

3. Information om arbetet med revidering av ök och vårdprogram 
Arbetet fortsätter och det är fler möten inbokade med arbetsgruppen 

 

4. Länsdag 
Länsdagen får avvaktas till tills revideringarna är klara och beslutade. Ulrika 

frågar om spelfrågan ligger med i revideringen, vilket den gör. Det ska tas fram 

en audit/dudit för spelberoende 

 

5. Information från MILK (numera BIRK) mötet 30-31 oktober 
Ewa och Lena informerar om att det är stora skillnader i landet hur LVM 

används. Dalarna ligger på 24 LVM per 100 000 invånare, snitt i landet är 13 

och i storstäder som Stockholm görs det 7 stycken. Socialstyrelsen vill ha in 

vad handläggare vill ha för stöd/handböcker/checklistor när det gäller LVM-

lagstiftningen. Det var en diskussion om hur få ner missbruket och dess 
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skadeverkan, om samsjuklighet och att det är ett föråldrat synsätt att det krävs 

tre månaders nykterhet för att få annat stöd.  

 

6. SMADIT 
Anna har inte hört något om samtal, det visade sig under sittande möte att 

regionväxeln inte hade något sökord för SMADIT. Polisen får ta bollen och se 

till att dela ut broschyrerna. Det har varit 35 personer på LOB-platserna hittills. 

 

7. Information från Regionen 
Annonsen för de nya tjänsterna är ute och det är många sökande. Tid är 

avsatt i januari för intervjuer. 

 

8. Övrig information 
Det kommer inte att bli några ASI-utbildningar, eller andra metodutbildningar, 

genom högskolan. I fortsättningen kommer ASI att ingå i 

introduktionsutbildningen. De kommuner som har behov av att utbilda 

personal behöver göra en upphandling, förslag är att inventera behovet och 

göra en gemensam upphandling.  

 

9. Utvärderingsrunda av RUG 
Deltagarna i RUG missbruk och beroende ser en fara i att det fortsättningsvis 

ska vara olika arbetsgrupper till olika sakfrågor. Risken är att det blir 

historielöst, fördelen att ha haft RUG:en som en samlande faktor gör att 

arbetet kan drivas framåt och att man vet vad som processats tidigare.  

En eloge till Sten och Ewa som hållit samman gruppen. En annan fråga som Hej 

Kristin, 

Det stämmer att det inte finns någon sådan bred överenskommelse men det är precis vad 

chefsnätverket har beslutat om att man vill ta fram, se bifogade anteckningar p. 5 och p 9 från 

sammanträde 4 okt. Nuvarande ök är förlängda tills en ny är på bordet.  

 

Utöver att en arbetsgrupp (LAG) ska tillsättas med just uppdraget att ta fram en ny överenskommelse 

har styrgruppen bestämt att en designerad resurs (processledare) också bör leda uppdraget med att 

nå en ny ök. Kristin Boberg kommer axla uppdraget och arbetet kommer utmynna från Hälsa och 

välfärd. Jag och Kristin ska Skypa i morgon för att skissa upp de grova dragen i processen för att sen 

ta det vidare mer konkret tidigt nästa år. Det låter väldigt klokt att vi får till en samverkan mellan LPO 

psykisk hälsa och Barn och unga som styrgrupp till detta arbete så det försöker vi få till.  

Jag tycker att även Kristin bör följa med på ett möte så jag stämmer av detta med henne i morgon 

och återkommer med förslag på datum och tid. 

 

behöver besvaras är: var kommer frågorna ifrån som behöver jobbas vidare 

med? Det är på”golvet” som behoven märks, hur kommer det att synas i 

chefsnätverket?  



 

10. Hur ser vi på framtiden, viktigt mm 
 

Se bifogad fil med kommentarer. 

 

11. Avslut och tack till alla som deltagit och bidragit 

 

 

 
Vid tangenterna 

 

 

Lena Berggren, utvecklingsledare 

 

 


